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Přestože před možnými zásadními změnami, které mohou mnohé znamenat, a to jak ve směru
pozitivním, tak i negativním, se naše mysl může zabývat děním v USA, mnozí vnímají především
problémy typu – co dát dětem k jídlu, jak zaplatit elektřinu a kolik dní ještě dokážeme
živořit? Opatření vlády proti vymyšlené pandemii totiž naprosto zdevastovala podnikatelské
prostředí. Přestože se o tom nemluví, zapříčinila zvyšující se počet sebevražd, bankrotů a
psychických problémů.

Již rok trvající omezení mají katastrofální dopad na nestátní sektor, i když i v něm už také
dochází ke snižování platů a propouštění. Své o tom ví jak zaměstnanci České pošty, tak i v
brzké době odešlí ti z Českých drah. To je však jen zrnko v moři. Soukromé společnosti propouští
průběžně, a i u těch dosud dobře prosperujících jde o vysoké počty často nenahraditelných
odborníků končících na dlažbě. Tato situace se paradoxně dotknula i bankovního sektoru, kde
majitelé bank využili situace a zeštíhlili řady svých zaměstnanců. Zde však nejde o nic jiného než o
udržení vysokých zisků odcházejících do zahraničí. Nezaměstnanost tak stoupá, a to samozřejmě
vede k zadlužování se nejen státu, ale také prostého obyvatelstva.

Daleko větší dopady má však situace kolem covidu na soukromé podnikatelské subjekty.
Řada našich podnikatelů začala z ničeho, neměla štěstí v restitucích a privatizacích. Prostě si
vytknula cíl, sehnala první peníze vložené do svého záměru a pustila se za svým snem zůstat
nezávislými na státu. Tito odvážní lidé vlastnící jak malé provozovny, tak i třeba velké továrny, nějak
začali, pokračovali a momentálně plno z nich už i díky covidu skončilo. Je třeba si uvědomit
následující. Provozováním jakékoliv živnosti jen tak nezbohatnete. Často musíte jít do velkých rizik.
Takže si vezmete půjčku, pronajmete prostory, nakoupíte zboží, materiál. Nikdo Vám nezaručí, že
jste se svým nápadem trefili do potřeb ostatních. Chcete li růst, následují další půjčky, nájmy,
odvádíte státu daně, platíte za zaměstnance odvody a vyplácíte výplaty. Vše závisí na Vašich
schopnostech, ochotě jít do rizika. Odměnou za to mohou být bezesné noci, stres, nedostatek spánku.
A je jedno, provozujete li malinký krámek či zaměstnáváte 1000 lidí. Jistě, máte li štěstí, přijdou
úspěchy a s nimi i vyšší životní úroveň. Dopřejete si lepší auto, bydlení, dovolenou. Ne proto, že jste
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bohatí, ale protože dokážete třeba splácet vyšší úvěry, hypotéku. Jste tak odměněni za vše to, co jste
pro své podnikání obětovali. Nemáte našetřené desítky milionů, prostě pracujete, žijete a snažíte se
svým dětem poskytovat solidní úroveň vzdělání, možnost sportovat.

Takto nějak lze v krátkosti popsat důvod toho, proč se podniká. Stát Vám až na výjimky v
ničem nepomůže. Možná někteří šťastní dosáhnuli na dotace, čímž získali výhodu na takto
pokřiveném trhu, ale každý nevlastníme Agrofert. Babiš své impérium dostal do situace, ve které
když nevyjdou dotace z EU, zaplatí to stát. Kdo jiný takové možnosti má? Byl přijit koronavir a s ním
obrovská krize, jejíž míru si dosud uvědomují právě ti propuštění a dále podnikatelé. Jistě jste si
všimnuli, že nájmy bytů, provozoven, parkovacích ploch nám nikdo neodpustí. Aspoň většině ne. A je
jedno, jsou li majiteli nemovitostí stát či soukromníci. Také energie se platí v plné výši a třeba vodu
nám klidně zdraží dodavatelé i o plno procent. Nikdo se Vás neptá, máte li na to či nikoliv. Odsunutí
placení nájmů je výsměchem, protože pokud ten koronavir někdy skončí, bude trvat dlouho, než se
nadechnete. Dále musíte jíst, Vaše děti potřebují oblečení. Banky nejsou sociální ústav, ve
skutečnosti jde o bezcitné predátory. Takže podnikáte li a vycházeli jste dosud z jednoduchých počtů
má dáti dal, rázem Vám vypadnuly všechny příjmy a zůstaly všechny náklady. A v této situaci
Maláčová zvedne minimální mzdu, to aby se stát napakoval na vyšších odvodech. Ten stát, který Vám
vzal možnost mít jakékoliv příjmy.

Na závěr je třeba si připomenout ještě jednu věc. Řada úřadů funguje na 10%. Včetně
finančních. Až na jednu výjimku. Tou jsou jejich kontrolní oddělení. Ta pokračují v devastaci
podnikatelské sféry a s nebývalou arogancí přistupují k vymáhání daní a pokut, které si však upravují
dle potřeb vycucnutého státu. Jejich jednání připomíná gestapo, nekonečná zvůle se projevuje
arogancí a zároveň ignorací skutečnosti. Zákony ušité na míru těmto oddělením dělají i z poctivých
podnikatelů balancujících na hraně přežití automaticky zločince. A nedej bože, abyste už v podnikání
něco dokázali. Je jedno, že Vás covid vrátil na úplný začátek, i přesto budete za svůj předešlý úspěch
pykat a je úplně jedno, co jste kde vybudoval. Státní úředník žijící mimo realitu a ve svých
zaprděných představách závidějící Vám imaginární luxus, o kterém si myslí, že si ho nezasloužíte,
přestože jste makali od rána do večera, udělá vše proto, aby Vám dokázal svou moc a zároveň si
zasloužil pár stovek navíc ke své výplatě, když Vás dostane na kolena. Ne, stát tu není pro nás, jde
proti nám. A právě nyní to můžeme vnímat mnohem více než kdykoliv jindy. Jak dlouho si to necháme
ještě líbit?
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